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PROTOKÓŁ nr XXXVII/2021 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 27 października 2021 r. w godzinach 1100 – 1450 w sali sesyjnej  

im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XXXVII sesję Rady 

Miejskiej w Suwałkach, jednocześnie informując, że zwołał obrady stacjonarne ze względu  

na konieczność przeprowadzenia głosowania tajnego, gdyż – jak powiedział – głosowanie 

elektroniczne nie zapewnia całkowitej tajności głosowania. Podkreślił również, że gdyby ktoś 

nie czuł się w pełni komfortowo może opuścić salę w trakcie obrad i połączyć się zdalnie. 

Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów. Powitał radnych 

Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w 

obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym istnieje wymagane quorum  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

 

Ad pkt. 2 

Informacja o wygaśnięciu mandatu radnego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach poinformował, że dnia  

1 października 2021 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęło Postanowienie Nr 

22/2021 Komisarza Wyborczego w Suwałkach z dnia 1 października 2021 r. w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Suwałkach Sławomira 

Sieczkowskiego.  

– Postanowienie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni nie mieli uwag, wobec czego Informacja o wygaśnięciu mandatu radnego Rady 

Miejskiej w Suwałkach, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 3 

Ślubowanie radnego.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że dnia  

20 października 2021 r. do Biura Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęło Postanowienie Nr 

27/2021 Komisarza Wyborczego w Suwałkach z dnia 19 października 2021 r. w sprawie 

obsadzenia mandatu radnego Łukasza Wojno. Poinformował również, że zgodnie z art. 23 a 

ustawy z dnia  
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8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu 

radni składają ślubowanie.  Wyjaśnił również, w jaki sposób się ono odbywa.   

 

Następnie poprosił Łukasza Wojno o zajęcie miejsca przy godle a pozostałe osoby o 

powstanie, po czym odbyło się ślubowanie radnego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach 

bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym istnieje wymagane quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

– Postanowienie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad pkt. 4 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

 

Następnie poinformował, że ze względu na konieczność przeprowadzenia dalszych 

konsultacji oraz uzgodnień, Prezydent zwrócił się z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 20. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach.” 

 

Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) porządek został przyjęty. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Informacja o wygaśnięciu mandatu radnego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

3. Ślubowanie radnego. 

4. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

5. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach;  

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

6. Przyjęcie protokołu nr XXXVI/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

29 września 2021 roku.    

7. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 września 2021 roku.  

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych w 2021 r. – wg stanu na dzień  
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31 grudnia 2020 r. przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach oraz z realizacji 

obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione 

oraz Informacja z realizacji obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez 

podmioty do tego uprawnione oraz informacja z analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza 

Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi osobami 

prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 

Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych gminy -Miasta Suwałki. 

10. Informacja dotycząca wskazania podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej 

orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki, od 1 września 2021 r. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2021 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych.  

13. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2022 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2022 rok. 

15. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały w Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 

2022. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie,  

na rok 2022. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zachodniej. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych  

na 2022 r.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  

na 2022 r. 
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23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości 

stawki opłaty prolongacyjnej. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie złożonego wniosku 

przez sołtysa Sołectwa Dubowo I dotyczącego przeznaczenia środków funduszu 

sołeckiego  

na rok 2022. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

28. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

29. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 5 

Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że radny Wojciech Pająk złożył rezygnację z pełnienia 

funkcji wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej oraz że Klub Radnych „Łączą nas Suwałki” 

zgłosił na to stanowisko kandydata – radnego Marka Lecha Zborowskiego – Weychmana. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady,                      

w głosowaniu tajnym. Przypomniał ponadto, że w prezydium Rady, zgodnie z przyjętym 

zwyczajem, mają możliwość zasiadania przedstawiciele wszystkich klubów i ugrupowań w 

Radzie Miejskiej w Suwałkach.  

Poprosił o zgłaszanie kandydatur. Zgłoszeń nie było, wobec czego Przewodniczący Rady 

Miejskiej zapytał Marka Zborowskiego-Weychmana o zgodę na kandydowanie, którą to zgodę 

uzyskał.  

 

Następnie Zdzisław Przełomiec dodał, że zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk 

„Przeprowadzając głosowanie tajne Rada każdorazowo uchwala regulamin głosowania”,  

w oparciu o który pracuje Komisja Skrutacyjna i poinformował, że projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Suwałkach został doręczony radnym.  

 

- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 
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W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/476/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru wiceprzewodniczącego  

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w związku  

z przeprowadzeniem głosowania tajnego należy powołać 3-osobową Komisję Skrutacyjną 

celem przeprowadzenia wyborów wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Przypominał, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej.  

 

Następnie poprosił o zgłoszenia radnych chętnych do pracy w w/w komisji. Byli to Mariola 

Brygida Karpińska, Kamil Klimek i Karol Korneluk. Po uzyskaniu zgody kandydatów na 

pracę w komisji, przystąpiono do głosowania nad powołaniem składu Komisji Skrutacyjnej.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23) skład komisji został przyjęty. 

 

W skład Komisji Skrutacyjnej weszli:  

1. Mariola Brygida Karpińska 

2. Kamil Klimek 

3. Karol Korneluk 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę celem przygotowania kart do głosowania.  

Po wznowieniu obrad Mariola Brygida Karpińska – przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej 

przypomniała zasady głosowania, po czym radni przystąpili do głosowania. Po oddaniu 

ostatniego głosu, Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę. 

Po przerwie Mariola Brygida Karpińska – przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała 

protokół i wyniki wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

– protokół głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

– karty do głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że należy również 

podjąć stosowną uchwałę w przedmiotowym zakresie.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za”– 22, 1 osoba wstrzymała się od głosu) 

uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/477/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Nowo wybrany wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach Marek Lech Zborowski-

Weychman podziękował za wybór na to stanowisko, po czym zajął miejsce za stołem 

prezydialnym. 

Zdzisław Przełomiec pogratulował radnemu, jednocześnie dziękując Wojciechowi Pająkowi 

za dotychczasową współpracę.  

 

Ad pkt. 6 

Przyjęcie protokołu nr XXXVI/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

29 września 2021 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXXVI sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

26 października 2021 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XXXVI/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został 

przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 7 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 września 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                               

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 września 2021 roku, została 

przyjęta. 

 

 

 



8 
 

Ad pkt. 8 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Karol Korneluk powiedział, że rzeka Czarna Hańcza na zmodernizowanym odcinku od 

mostu na ul. Bakałarzewskiej bardzo mocno zarasta i zapytał, czy Miasto ma podpisaną 

umowę z jakąś firmą, która to porządkuje czy zajmują się tym Wody Polskie? Zapytał, jak 

będzie rozwiązany problem, aby koryto rzeki na wskazanym odcinku było przejrzyste. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że w ostatnim czasie z Areny Suwałki spadło kilka płyt 

elewacyjnych, z związku z tym zapytał, czy został przeprowadzony przegląd techniczny 

budynku pod kątem solidności zamocowania płyt a jeśli takiego przeglądu nie było, 

zaapelował, aby jak najszybciej go przeprowadzić.  

 

Jacek Juszkiewicz na początku poruszył kwestię związaną z legalizacją samowoli wytwórni 

masy bitumicznej przy ul. Bakałarzewskiej. Powiedział, że były pewne uwarunkowania 

środowiskowe, które powinien spełniać ten obiekt a – po legalizacji tej inwestycji – 

mieszkańcy nadal stwierdzają, że tych warunków wskazany obiekt nie spełnia a intensywny 

dym wydobywający się z instalacji, pokrywa część osiedla. Radny wniósł do Wydziału 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej, aby zwrócił się do stosownych służb o 

objęcie stałym monitoringiem tego obiektu, aby sprawdzić, czy teren przyległy, czyli os. 

Piastowskie faktycznie jest narażone na działanie  niekorzystnych czynników, które 

występują podczas produkcji masy bitumicznej oraz czy są spełniane określone warunki 

środowiskowe. 

Druga kwestia poruszona przez Jacka Juszkiewicza dotyczyła prac związanych z 

udrożnieniem dojazdu do posesji położonych przy ul. Staszica (łącznik), ale też budowy 

kanalizacji i dojazdu od ul. Łanowej. Wspomniał, że w tej sprawie zwrócili się do niego 

mieszkańcy. 

Następnie Jacek Juszkiewicz powiedział, że mieszkańcy głównie os. Północ, zgłaszają,  

że w ubiegłym roku w okresie zimowym były niedrożne ścieżki rowerowe. Radny poprosił,  

żeby już teraz zaplanować prace związane z udrażnianiem tych miejsc, kiedy zajdzie taka 

potrzeba, ponieważ część mieszkańców dojeżdża do pracy rowerami również zimą.  

 

Jacek Roszkowki zapytał, na jakim poziomie jest realizacja inwestycji remontu basenu przy 

Szkole Podstawowej nr 10 i jak wygląda sytuacja z wyłonieniem firmy, która będzie  

tę inwestycję realizować? 

 

Kamil Klimek powiedział, że w godzinach porannych wraz z radnym Stanisławem 

Kulikowskim, jako członkowie Komisji Rewizyjnej, przeprowadzali planowaną kontrolę  

w Powiatowym Zespole ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Zaznaczył, że dane, jakie 

zostały im przedstawione, są niepokojące - 11% mieszkańców miasta jest dotkniętych 

problemem niepełnosprawności. Jak powiedział, to co bardzo przykuwa uwagę, to liczba 

wydanych orzeczeń w ciągu 6 miesięcy – 150 orzeczeń, z czego 1/3 dotyczy osób ze 

spektrum autyzmu. Zaznaczył, że nie można być na taki problem obojętnym. Dodał również, 

że w związku  
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z pandemią, zdrowie psychiczne mieszkańców, w tym również dzieci, jest w bardzo złym 

stanie. Samorząd powinien pochylić się nad tym tematem. Kamil Klimek podkreślił, że 

wierzy w moc kampanii społecznych i jeżeli samorząd może wpłynąć na to, żeby mieszkańcy 

miasta zmienili tryb życia, wierzyli w profilaktykę, wykonywali regularne badania, to warto 

to robić.  

Kolejno Kamil Klimek nawiązał do poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej, podczas 

którego radni Kamil Lauryn i Jarosław Józef Kowalewski zwracali uwagę na zwiększenie 

bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego. Wspomniał o teście, który przeprowadził  

w ostatnim czasie radny Kamil Lauryn – mianowicie filmie opublikowanym w mediach 

społecznościowych, który obrazuje, jak wyglądają przejścia dla pieszych, gdy jest ciemno. 

Przyznał, że przejścia nie są dobrze oświetlone, jednocześnie dodając, że piesi również 

powinni być uważni i dbać o swoje bezpieczeństwo. Dodał, że dobrze by było, aby w 

przyszłorocznym budżecie znalazły się pieniądze na przynajmniej jedno testowe interaktywne 

przejście  

dla pieszych.  

Następnie Kamil Klimek odniósł się do tego, że blisko 30 mln zł wpłynie do suwalskiego 

samorządu w ramach Polskiego Ładu. Powiedział, że cieszy się, że będą to pieniądze  

na infrastrukturę sportową. Zapytał, czy w ramach inwestycji sportowych jest planowana 

budowa pełnowymiarowego boiska do gry w piłkę nożną o nawierzchni syntetycznej.  

Kolejne pytanie dotyczyło budynku przy ul.  Kościuszki 45, gdzie dawniej mieściła się 

Galeria Sztuki Andrzej Strumiłło. Kamil Klimek zapytał, czy Miasto ma plany co z tą 

kamienicą  

w bardzo atrakcyjnej części miasta, zrobić? 

Na koniec zapytał co będzie z napisem „Suwałki”, który miał się pojawić na suwalskich 

bulwarach w ramach projektu z Budżetu Obywatelskiego.  

  

 

Ad pkt. 9 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych w 2021 r. – wg stanu na dzień  

31 grudnia 2020 r. przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach oraz z realizacji 

obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione 

oraz Informacja z realizacji obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez 

podmioty do tego uprawnione oraz informacja z analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza 

Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi osobami 

prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 

Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych gminy -Miasta Suwałki. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2021 r. – wg stanu 

na dzień 31 grudnia 2020 r. przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach oraz z realizacji 

obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione oraz 

Informacja z realizacji obowiązku przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez podmioty  
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do tego uprawnione oraz informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby 

zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, a także 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy -Miasta Suwałki, zostały przyjęte. 

– Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

– Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

 

Ad pkt. 10 

Informacja dotycząca wskazania podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej 

orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

– Informacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Karol Korneluk poprosił, aby po zakończeniu bieżącego roku i roku przyszłego można było 

poznać liczbę osób, które odbyły prace społeczno-użyteczne w poszczególnych jednostkach  

i ile to było godzin. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że materiał zostanie 

przedłożony.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja dotycząca wskazania 

podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na 

cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny, 

została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki, od 1 września 2021 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/478/2021 
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Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki, od 1 września 2021 r. 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2021 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 25 do protokołu.    

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/479/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań  

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2021 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2022 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że wskazana Informacja była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu  

19 października br. oraz Komisji Finansowo - Budżetowej w dniu 21 października br. 
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Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja  

z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2022 rok, została przyjęta. 

– Informacja stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 

Suwałkach na 2022 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu   

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/480/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały w Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2022. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wskazana 

Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu  

18 października br., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 18 października br., Komisji 
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Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 października br., Komisji Strategii i 

Rozwoju Gospodarczego w dniu 20 października br., oraz Komisji Finansowo -Budżetowej w 

dniu  

21 października br. 

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja  

z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały w Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2022, została przyjęta. 

– Informacja stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2022. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Kultury, Turystyki i Sportu przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 37 do protokołu.    
 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu.    

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 39 do protokołu.    
 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 40 do protokołu.    
 

Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył dyskusję.  

 

Wojciech Pająk powiedział, że współpraca z organizacjami pozarządowymi rozwija się 

coraz bardziej i że pojawiają się głosy, aby punkt Centrum Informacji Turystycznej działał 

również w Plazie. Podkreślił, że jest to miejsce często odwiedzane przez turystów i 

mieszkańców. Wspomniał, że pomysł pojawiał się już wcześniej, ale wiąże się z 



14 
 

dodatkowymi kosztami –  

to ok. 200 tys. zł. Zaznaczył, że w Programie współpracy ujęte są kwoty minimalne i że warto 

organizacjom społecznym w szerszym zakresie takie działania zlecać. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że zna temat, ponieważ 

Centrum handlowe Plaza, zwróciło się do Miasta z propozycją, żeby stworzyć wyspę i w 

ramach działalności Centrum Informacji Turystycznej utworzyć punkt informacji dla 

turystów.  

Podkreślił, że sprawa jest warta uwagi, ale zaznaczył jednocześnie, że w ubiegłym roku 

Centrum Informacji Turystycznej kosztowało 100 tys. zł a teraz jest wniosek, aby było to 150 

tys. zł, natomiast w przyszłym roku – 180 tys. zł. I dodatkowo, doszedłby jeszcze koszt 200 

tys. zł na wyspę. Czesław Renkiewicz powiedział, że w budżecie nie ma pieniędzy na ten cel, 

chyba że można by zrezygnować z czegoś innego np. z działalności Centrum Wspierania 

Organizacji Pozarządowych, które kosztuje 100 tys. zł.  

Dodał również, że ma uzasadnione wątpliwości na temat realizacji niektórych przedsięwzięć 

przez NGO-sy, które – jak powiedział – nie wnoszą zbyt wiele do życia miasta.  

Czesław Renkiewicz podkreślił, że CIT działa dobrze w obecnej lokalizacji i że nie widzi 

potrzeby utrzymywania dodatkowego punktu przez cały rok, ponieważ teraz nie ma w Plazie 

turystów, natomiast po okresie letnim ruch w CIT przy ul. Hamerszmita jest znikomy.  

Powiedział, że temat zostawia otwarty, ponieważ wiele zależy od przyszłorocznego budżetu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że istnienie Informacji Turystycznej dostępnej dla 

mieszkańców, to nie tylko informacja stricte turystyczna, ale również miejsce, które można 

wykorzystać  

do informacji kulturalnej, sportowej. Zaznaczył, że wnioski z różnych ankiet są takie,  

że mieszkańcy nie wiedzą o różnych imprezach i wydarzeniach i to m.in. dlatego, że nie 

bywają w okolicach Suwalskiego Ośrodka Kultury i pytanie – jak do nich dotrzeć w związku 

z tym. Wojciech Pająk powiedział, że być może trzeba się z nimi spotkać, jak określił,  

w nieoczywistych miejscach, tam gdzie bywają i np. na zakupach będą mogli dowiedzieć się  

o planowanych wydarzeniach kulturalnych czy sportowych w mieście. 

 

Jacek Roszkowski powiedział, że imprezy często ze sobą kolidują, bo są organizowane w 

tym samym czasie. Zaproponował, aby zrobić aktywną stronę, na której będzie można 

zaproponować daną imprezę w danym miejscu i czasie, co będzie widoczne  dla innych. 

Posłużyłoby to do lepszego organizowania imprez, żeby ze sobą nie kolidowały, ale również 

jako informacja dla mieszkańców, żeby wiedzieli, co się w mieście i regionie dzieje.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

 

Uchwała nr XXXVII/481/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
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z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2022. 

– stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zachodniej. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że z wnioskiem o nadanie nazwy zwrócił się Klub 

Radnych „Łączą nas Suwałki”, po czym poprosił przewodniczącego klubu o wystąpienie.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman – przewodniczący Klubu „Łączą nas Suwałki” 

powiedział, że jest to formalność, aby ulicę, która leży na obrzeżach zachodnich miasta 

nazwać właśnie ulicą Zachodnią. Powiedział, że trudno nazywać ulicę leżącą na obrzeżach,  

np. imieniem kogoś sławnego, ponieważ na razie jest to ulica tylko transportowa.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”–  21 radnych, 2 osoby wstrzymały się  

od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/482/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy Zachodniej. 

– stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

 

Uchwała nr XXXVII/483/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

– uchwała stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 13 radnych; „przeciw” – 8 radnych,  

2 osoby wstrzymały się od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/484/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości 

stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych  

w strefie i sposobu ich pobierania. 

– stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
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Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – Opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 19 radnych, „przeciw” – 1 osoba, 3 

osoby wstrzymały się od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/485/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy. 

 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

na 2022 r.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz zaznaczył, że uchwały dotyczące podwyżek podatków mają na celu 

częściowe zabezpieczenie środków na podwyżki wynagrodzeń pracowników 

samorządowych. Wspomniał, że rozmawiał z radnymi o tym, że Miasto chce podnieść 

maksymalnie płace do 10% a na to trzeba znaleźć środki finansowe. Na 10% podwyżki 

potrzeba 9 mln zł, natomiast z podwyżek podatków uda się pozyskać dodatkowe dochody w 
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wysokości ok. 2,5 mln zł. Poprosił radnych o konsekwencję w działaniu.  

 

Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta dodał, że w uzasadnieniu do tej uchwały jest 

wykropkowane miejsce dotyczące nr i daty opublikowania w Monitorze Polskim stawek 

minimalnych. Publikacja ukazała się w dniu 26 października 2021 r. i taką datę należy 

wstawić w uzasadnieniu oraz dodatkowo – pozycja 968.  

 

Anna Gawlińska powiedziała, że podejmowanie decyzji o podwyższeniu podatków jest dla 

Rady najtrudniejszą i niepopularną decyzją. Jak powiedziała, szczególnie dlatego, że dotyczy 

tych, którzy zapewniają znaczne dochody dla Miasta, czyli przedsiębiorców. To źródło 

dochodów zapewnia ciągłość pracy Miasta, gdyż wpływa na godne utrzymanie jego 

pracowników. Zaznaczyła, że jako Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk trzymają Prezydenta  

za słowo i że środki te będą przeznaczone na podwyżki wynagrodzeń. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że podwyższenie wynagrodzeń jest jak najbardziej zasadne  

i jako Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość popiera podwyżki płac, ponieważ wiąże się to 

również z podniesieniem chociażby płacy minimalnej.  

Jak powiedział sytuacja jest nieręczna, ponieważ wygląda to tak, że Miasto mówi, że 

podniesie wynagrodzenia, ale pracownicy sami muszą się do tych podwyżek dołożyć, płacąc 

podatek  

od nieruchomości. Lepiej byłoby powiedzieć, że pieniądze na podwyżki są już przewidziane  

i zgromadzone za dobrą pracę i podwyżki się należą. Dodał, że przedsiębiorcy, którzy zostaną 

obciążeni wyższym podatkiem, być może również będą musieli podnosić wynagrodzenia 

swoim pracownikom a sytuacja gospodarcza wielu przedsiębiorców jest – jak powiedział 

radny – krytyczna m.in. zanikł ruch transgraniczny, wymiana usług, towarów, ekspansja sieci 

sklepów wielkopowierzchniowych powoduje zapaść w handlu lokalnym. Zapytał czy nie 

warto rozważyć, czy nie wspomóc przedsiębiorców, płatników podatków od nieruchomości 

jakimiś bonusami. Wspomniał również, że wynagrodzenie wielu przedsiębiorców jest 

regulowane pewnymi stawkami ustawowymi. Wielu przedsiębiorców wynagrodzenie za 

swoje usługi otrzymuje wyliczając je od kwoty bazowej, która już od co najmniej 10 lat się 

nie zmieniła.    

Jak powiedział Jacek Juszkiewicz, trudno wiązać podwyżkę podatków z podwyżką 

wynagrodzeń. Łatwiej byłoby powiedzieć, że te pieniądze pokryją bieżące funkcjonowanie 

Miasta – energia, ogrzewanie. Wspomniał również, że można zaoszczędzić pieniądze  

we własnym zakresie.  

Zasugerował, aby zastanowić się nad tym, czy podwyżka podatków jest konieczna. 

Wspomniał o pieniądzach, które trafiły i trafią jeszcze do Miasta z Polskiego Ładu, więc 

można przesunąć środki na inne potrzeby.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że trzeba znaleźć źródło finansowania 

m.in. dotyczącego podniesienia płacy minimalnej. Zaznaczył, że to nie radni podnoszą płace 
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minimalne, choć są zapewne za tym, żeby każdy zarabiał, jak najlepiej, ale robi to rząd. 

Zauważył, że to dobrze, ale teraz wszyscy muszą się z tym zmierzyć, aby zapewnić środki 

finansowe na te zwiększone wynagrodzenia. Następnie Marek Zborowski-Weychman 

powiedział, że Rada Miejska ma podobne problemy, jak przedsiębiorcy, którzy generują zyski 

albo konkurencyjnością albo właśnie podniesieniem cen.  

Powiedział, że można by zrezygnować z wielu inicjatyw, które wpływają na rozwój miasta,  

ale wtedy miasto będzie się cofać. Przyznał, że to prawda, że mieszkańcy sfinansują działania 

radnych, ale w roku 2023 do miasta wpłyną podatki od wynagrodzeń, większe niż były do tej 

pory, wobec tego trzeba inwestować w wynagrodzenia dla pracowników. 

Powiedział również, że właściciele sklepów zagranicznych, wielkopowierzchniowych 

również płacą podatki. Dodał, że radni Klubu „Łączą nas Suwałki” nadal negocjują stawki 

podwyżek dla pracowników podległych Miastu i to, aby były one przydzielane w miarę 

potrzeb i wzrostu inflacji.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że każdego roku spotyka się z zarzutami, że nie zaprasza  

do wspólnej pracy nad budżetem. Powiedział, że poprosił radnych na piśmie o propozycje 

zmian w budżecie, przygotowanie pewnych rozwiązań, które do tej pory być może były 

niedostrzegane, również w zakresie oszczędności. Jak powiedział, dostał odpowiedź w postaci 

listy spraw, inwestycji do załatwienia. Zapytał, skąd wziąć pieniądze na realizację tych 

pomysłów. Jak powiedział, radni, którzy złożyli to pismo, widzą tylko jedną stronę – 

wydatkową, a dochodowej już nie. Wspomniał o wzroście płacy minimalnej oraz rosnącej 

inflacji. Jak zaznaczył Miasto poszukuje źródeł finasowania tych podwyżek. Dochód z 

podatku pokryje tylko skutek wzrostu płacy minimalnej a dla reszty pracowników trzeba 

znaleźć pieniądze w innych źródłach. Jak powiedział, radni nie wskazali, gdzie szukać 

oszczędności. 

 

Bogdan Bezdziecki przyznał, że Prezydent zaprosił wszystkich do dyskusji na temat budżetu  

i wyraził nadzieję, że taka formuła pracy nad budżetem będzie w kolejnych latach. 

Powiedział, że radni zastanawiali się, mając na względzie podwyżki dla pracowników, żeby 

podwyżki podatków poprzeć. Zastanawiał się, czy zgoda na wyższe podatki to nie warunek 

udzielenia podwyżek wynagrodzeń a konieczność wzrostu wynagrodzeń nie jest pretekstem 

do podwyżki podatków.  

Jak zaznaczył Bogdan Bezdziecki 2,5 mln dochodów z podwyżki podatków to 25% kwoty, 

która jest potrzebna na podwyżki wynagrodzeń. Radny ocenił, że w skali całego budżetu to 

nie jest duża kwota i dokonując pewnych przesunięć w sferze inwestycji lub bardziej 

racjonalnie gospodarując pewnymi środkami, spokojnie można by było wygospodarować te 

pieniądze.  

Jak powiedział można by było zrezygnować z pewnych inwestycji, których koszt realizacji 

znacznie przewyższa szacowane kwoty. 

Poruszył również kwestie wpływów z podatku PIT. Odwołał się do danych GUS do 2019 r. 

gdzie wzrost wpływów z tego podatku wynosił 9%. Jak powiedział 2020 rok był trudny, ale 

już w 2021 roku jest poprawa. Jak powiedział, można szacować, że dynamika przyrostów 

podatku PIT wyniesie 8-10%, w związku z tym można się spodziewać, że wpływy będą 

znacznie większe i z tego można będzie sfinansować braki, które się pojawią w związku ze 
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wzrostem wynagrodzeń. Jak powiedział, sytuację próbuje się wykorzystać, aby podnieść 

podatki. Według radnych PiS – jak zaznaczył – można było tego uniknąć i w dobie inflacji nie 

dokładać mieszkańcom i przedsiębiorcom dodatkowych opłat.    

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta zgodził się, że PIT rośnie. Jak powiedział jest to 

zasługa i Miasta i rządu. Powiedział, że w przyszłym roku będzie duża zmiana w systemie 

PIT. Podkreślił, że z szacunków wynika, że w roku bieżącym wykonanie PIT-u będzie na 

poziomie 90-90,5 mln zł przy założonych 84 mln zł, więc różnica jest jeszcze do dyspozycji 

Miasta. Natomiast – jak zaznaczył Wiesław Stelmach – rząd zakłada, że w przyszłym roku 

Suwałki otrzymają 78 mln zł a to oznacza, że przy utrzymującej się dynamice wzrostu, do 

kasy Miasta wpłynie o wiele mniej pieniędzy a subwencja, którą dostanie Miasto nie pokryje 

tej różnicy. 

Wiesław Stelmach odwołał się również do wypowiedzi Bogdana Bezdzieckiego odnośnie 

możliwości przesunięcia środków z inwestycji na inne cele. Zaznaczył, że nie ma takiej 

możliwości. W prawie dotyczącym gospodarki finansowej, w ustawie o finansach 

publicznych są bariery stworzone po to, żeby nie zadłużać samorządu na wydatki bieżące 

ponad dochody bieżące.  

Wiesław Stelmach podkreślił, że pracuje jako skarbnik od wielu lat, ale nie potrafi wymyślić 

takiego mechanizmu, aby znaleźć źródła finansowania wydatków bieżących bez podnoszenia 

podatków i pozyskania nowych źródeł dochodów bieżących, nie dochodów inwestycyjnych, 

których nie można przeznaczyć na finansowanie sfery bieżącej.   

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 15 radnych, „przeciw” – 8 radnych) 

uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/486/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2022 r. 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

na 2022 r. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta odczytał komunikat w sprawie stawki podatku rolnego 

oraz podatku leśnego – stanowi załącznik nr 69 do protokołu.  



21 
 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 15 radnych, „przeciw” – 8 radnych) 

uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/487/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2022 r. 

– stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości 

stawki opłaty prolongacyjnej. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 73 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 22 radnych, 1 osoba wstrzymała się  

od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

 

Uchwała nr XXXVII/488/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości stawki opłaty prolongacyjnej. 

– stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie złożonego wniosku 

przez sołtysa Sołectwa Dubowo I dotyczącego przeznaczenia środków funduszu 

sołeckiego na rok 2022. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 77 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zapytał o jaki rok chodzi, ponieważ w uzasadnieniu znajduje się zapis 

„środków funduszu sołeckiego na rok 2021”.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że jest to literówka, chodzi o rok 2022.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/489/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie rozpatrzenia ponownie złożonego wniosku przez sołtysa Sołectwa Dubowo I 

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2022. 

– stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek wraz z 

autopoprawkami o podjęcie uchwały – stanowi załącznik nr 81 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 14 radnych, „przeciw” – 7 radnych,  

2 osoby wstrzymały się od głosu) uchwała wraz z autopoprawkami została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/490/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 
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w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok.  

– stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 13 radnych, „przeciw” – 7 radnych,  

2 osoby wstrzymały się od głosu) uchwała wraz z autopoprawkami została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVII/491/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  

na lata  2021- 2040. 

– stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Zdzisław Przełomiec – przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w związku ze zmianą 

składu osobowego Rady, zachodzi konieczność zmiany w składach osobowych komisji. 

Jednocześnie poinformował, że radny Łukasz Wojno zgłosił akces do Komisji Strategii  

i Rozwoju Gospodarczego oraz do Komisji Finansowo-Budżetowej.  

 

Anna Gawlińska powiedziała, że w związku z rezygnacją z mandatu radnego Sławomira 

Sieczkowskiego, Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk nie robi żadnej rewolucji, dlatego  

w komisjach w których zasiadał Sławomir Sieczkowski, zastąpi go Łukasz Wojno. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za”– 22 radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXXVII/492/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 października 2021 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych  

stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 28 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odnośnie kwestii zgłoszonej przez Karola 

Korneluka, dotyczącej rzeki Czarnej Hańczy, powiedział, że rzeczywiście rzeka zarasta.  

Wspomniał, że 19 lipca Miasto podpisało porozumienie ze spółką Wody Polskie. Zgodnie  

z zapisami Wody Polskie w okresie sierpień – październik powinny wykosić trawę na 

brzegach i roślinność, która jest w korycie rzeki. Mają na to czas do końca października, ale – 

jak podkreślił Czesław Renkiewicz – Miasto wystąpi z przypomnieniem w tej sprawie. 

Zaznaczył również, że porozumienie jest zawarte na razie na rok, ponieważ Wody Polskie nie 

chciały  

na dłużej.  

 

W sprawie dotyczącej odpadających płyt z Areny Suwałki, którą poruszył Tadeusz 

Czerwiecki, Czesław Renkiewicz powiedział, że nie jest pewien czy zastosowana technologia 

jest właściwa, ponieważ zgodnie z sugestią architekta płyty zostały zamocowane na klej i nie 

ma tam żadnych dodatkowych mocowań. Przegląd techniczny został wykonany  

14 października br. Nowe płyty są zamówione i będą ponownie przytwierdzane.  

 

Na kwestię zgłoszoną przez Jacka Juszkiewicza odnośnie zalegalizowania wytwórni masy 

bitumicznej, Czesław Renkiewicz odpowiedział, że  chciałby, aby przedsiębiorcy mieli 

możliwość prowadzenia działalności gospodarczej w Suwałkach i nie musieli wyprowadzać 

się poza miasto, bo to oznaczałoby utratę dochodów. Jeśli chodzi o wytwórnię masy 

bitumicznej, jest wydana decyzja środowiskowa, są normy oraz sugestia, aby kontrolować 

szczególnie  

w wybranych godzinach. Jak powiedział Czesław Renkiewicz kontrolą zajmuje się 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska i Miasto wystąpi o ciągły monitoring,  

aby sprawdzić czy występuje tam rzeczywiście skażenie środowiska poza dopuszczalne 

normy.  

 

Jeśli chodzi o udrożnienie dojazdu do ul. Staszica, Czesław Renkiewicz powiedział,  

że doskonale zna temat.  Zaznaczył, że oprócz dojazdu trzeba wykonać tam również 

kanalizację sanitarną. W planie inwestycji Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, jedna 

z pozycji dotyczy budowy kanalizacji sanitarnej właśnie na wskazanym odcinku – jest to 

zapisane na rok 2023. Trudniejszą sprawą – jak podkreślił Czesław Renkiewicz – jest 
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skomunikowanie domów zlokalizowanych w wąskiej uliczce w głębi. Miasto opracowuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego ul. Łanowej i tam będą zrobione wjazdy 

do nieruchomości. Powiedział, że projekt miejscowego planu jest skorygowany i będzie 

uzgadniany.  

 

Jeśli chodzi o ścieżki rowerowe na os. Północ, Czesław Renkiewicz przyznał, że kiedy nie ma 

mrozu i śniegu, rzeczywiście widzi mieszkańców poruszających się na rowerach. Powiedział, 

że najpierw służby zajmują się drogami i chodnikami i przy dużych opadach śniegu, często 

trudno jest zadbać o same drogi, aby były w dobrym stanie do jazdy. Powiedział, że zwrócą 

uwagę na ścieżki rowerowe, jeśli będą takie możliwości.  

 

Odnośnie sprawy zgłoszonej przez Jacka Roszkowskiego powiedział, jeśli chodzi o 

procedurę wyłonienia wykonawcy na remont basenu przy SP nr 10, oferty są weryfikowane a 

Miasto występuje do oferentów o uzupełnienie dokumentacji potrzebnej do rozstrzygnięcia. 

Powiedział, że ma nadzieję, ze wszystko pójdzie w dobrym kierunku, bo zostały przyznane 

środki z Polskiego Ładu.  

 

Kamilowi Klimkowi odpowiedział, że jeśli chodzi o osoby z niepełnosprawnością, MOPR 

zawsze podawał dane, że jest to ok. 7% mieszkańców miasta. Zaznaczył, że wie, iż pandemia  

spowodowała pogorszenie stanu zdrowia młodych ludzi i potrzebne są działania w tej kwestii.  

Zaznaczył, że jest podpisany program współpracy z organizacjami pozarządowymi w tym 

zakresie, ale warto by było rozwinąć też programy transgraniczne, jeżeli chodzi o kwestie 

miękkie związane z profilaktyką. Prezydent Miasta powiedział, że jeśli chodzi o autyzm, to te 

problemy również są bardziej widoczne, zastanawiał się przy tym, czy w innych 

porównywalnych miastach, to zjawisko również tak mocno przybiera na sile. Wspomniał  

o szkołach dla osób z autyzmem oraz o tym, że potrzeby w tym zakresie rosną a stan zdrowia 

młodego pokolenia wymaga troski. 

 

Odnośnie bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych i filmu zamieszczonego przez radnego 

Kamila Lauryna powiedział, że to ważny temat. Obecnie Miasto realizuje trzy projekty 

związane z poprawą bezpieczeństwa a Suwałki zostały ostatnio nagrodzone – II miejsce  

w Polsce, miasto powiatowe dbające o bezpieczeństwo. To świadczy o tym, że nie jest źle,  

ale – jak powiedział Czesław Renkiewicz – zawsze może być lepiej. Jak podkreślił,  

do 8 listopada jest możliwość składania wniosków do ministerstwa infrastruktury na poprawę 

bezpieczeństwa przejść dla pieszych. Miasto chce złożyć trzy projekty – jeden będzie 

dotyczył ul. Noniewicza; drugi ul. E. Plater, natomiast trzeci budowy sygnalizacji świetlnej  

na ul. Pogodnej, Łąkowej i Utrata.  

 

Jeśli chodzi o boisko pełnowymiarowe do gry w piłkę nożną przy Szkole Podstawowej nr 5 

Czesław Renkiewicz powiedział, że wcześniej były podejmowane trzy nieudane próby  

o dofinasowanie inwestycji. Teraz dzięki pieniądzom z Polskiego Ładu są środki, ale trzeba 

uzyskać licencję PZPN na prowadzenie meczów w tym miejscu a przetarg należy ogłosić  

w ciągu pół roku.  

 



26 
 

Odnośnie budynku przy ul. Kościuszki 45, Czesław Renkiewicz powiedział, że na pierwszym 

piętrze znajduje się Pracownia Urbanistyczno-Architektoniczna Urzędu Miejskiego i będzie 

tam zlokalizowana do czasu zakończenia remontu budynku przy ul. Noniewicza 71, natomiast 

parter, gdzie kiedyś była galeria prof. Andrzeja Strumiłły, stoi pusty. Prezydent Miasta 

powiedział, że rozmawiał z dyrektorem KRUS-u z Białegostoku na temat ewentualnego 

wynajmu/kupna budynku. Przedstawiciele KRUS-u oglądali już budynek i teraz trzeba 

poczekać na ich stanowisko w tej sprawie. Za zgodą Rady można by ten budynek sprzedać  

lub wydzierżawić na 20 lat. Jeśli KRUS nie zdecyduje się, to Prezydent poprosił radnych,  

aby zgłaszali propozycje odnośnie zagospodarowania budynku przy ul. Kościuszki 45. 

Powiedział, że nie chciałby go sprzedawać.  

 

Jeśli chodzi o Suwalski Budżet Obywatelski i kwestię zadaszenia boiska przy Szkole nr 6 to – 

jak zaznaczył Czesław Renkiewicz - firma Panorama próbuje zdobyć wymagane pozwolenie 

od straży pożarnej i w ciągu miesiąca okaże się, czy ta inwestycja dojdzie do skutku.  

Jeśli chodzi o napis „Suwałki” na bulwarach, Prezydent Miasta powiedział, że będzie 

rekomendował Radzie Miejskiej, aby nie realizować tego projektu, ponieważ  najniższa oferta 

z wolnej ręki opiewa na 166 tys. zł a szacowano na tę inwestycję 100 tys. zł. Podkreślił 

również, że jeśli w mieście ma powstać coś, co służy promocji, musi być zrobione dobrze, a 

nie po kosztach, byle tylko powstało.  

 

Na koniec wspomniał, że pojawiły się problemy związane z głosowaniem w ramach 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, na projekty tegoroczne, które będą realizowane w 

2022 r. Jak powiedział, wystąpił do prokuratury z zawiadomieniem o możliwości popełnienia 

przestępstwa, ponieważ na jeden projekt - Park Ułański, w krótkim czasie zostało oddanych 

bardzo wiele głosów, z tego samego komputera, z zagranicznego serwera a głosy oddawały 

osoby zmarłe. Powiedział, że rekomendacja będzie zapewne taka, aby głosy oddane z tego 

samego komputera nie były uwzględnione. 

  

Ad pkt. 29 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XXXVII sesję Rady 

Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział 

oraz poinformował, że najbliższa sesja planowana jest w dniu 24 listopada 2021 r. Wspomniał 

również, że w grudniu są przewidziane dwie sesje – 22 grudnia i 29 grudnia.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

               Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


